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Styrelsesmøde 24-11-2023 

 
Tilstede: Christine Ravn Lund, Emilie Vindfeldt-Bottke, Frederik 
Enevoldsen, Frederikke Nørring Levison, Johan Hedegaard Jørgensen, 
Katrine Seier, Kristine Svinning Valeur, Lucas Skræddergaard, Mathias 
Green, Martin Flindt Nielsen, Michala Lykke Nielsen, Nikolaj Oksen, 
Oskar Vellev og Pernille Madsen 
 
Tilstede fra sekretariatet: Aline Højholt (under punkt 4) David Geil 
Sørensen (under punkt 3) Louise Juul Jensen, Mathias Pedersen (under 
punkt 5), Mia Jørgensen, Signe Bo (under punkt 4). 
 
Afbud: Katrine Evelyn Jensen, Kristian Lausten Madsen, Caroline Erup 
Friis. 
 
Dagsorden:  

1. Godkendelse af dagsorden 
2. Generelle orienteringer 
3. Status på lokalforeningspuljen 
4. Frivillighed i en ny virkelighed 
5. Status på den internationale pulje 
6. Inklusion af udtalelser i holdningspapir om foreningslivet 
7. Sidste drøftelse om delegeretmøde 
8. Rejsefortælling 
9. Eventuelt 
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Side 2 

Referat 
1. Godkendelse af dagsorden 
Forkvinden bød velkommen til styrelsesmødet og der blev sunget Når jeg 
ser et rødt flag smælde.   
 

Lucas og Nickolaj er valgt som aftenens tryghedsværter 
 

Dagsorden og referater blev godkendt. 
 

2. Generelle orienteringer 
Forkvinden introducerede punktet, og åbnede for korte orienteringer. 
 

Forkvinden orienterede om, at hun: 
- Har holdt møde mellem DUF, DFS og Vifo. 
- Har holdt møde i Rådet for Børns Læring. 
- Været på studietur hos DLG gennem CIP Fonden. 
- Været til lancering af Demokratianalysen. 
- Været til Demokratiets Dag med Morten Skov. 
- Været til Paneldebat på Børnenes Konference. 
- Været på Ungetinget. 

 

Derudover var der følgende øvrige orienteringer: 
- Emilie har deltaget på et strategiseminar hos Friluftsrådet. 
- Lucas var i Berlin for at deltage i YFJs generalforsamling. 

 

3. Status på Lokalforeningspuljen 
Forkvinden indledte punktet, og introducerede konsulent David Geil-
Sørensen. 
 

Fra drøftelsen var hovedpointerne: 
- Mange afvisninger i puljen ligger hos de samme typer af 

organisationer.  
- Ros til initiativerne, da de forhåbentlig vil kunne mindske 

skævheden i, hvilke ansøgninger, der bliver godkendt i puljen.  
- Der var gode erfaringer med de nye initiativer ift. CVR-nummer. 
- Det blev understreget, at man er blevet mødt af mange, som var 

enormt glade for de midler, de har fået gennem puljen.  
 

Styrelsen er tilfredse med de nye initiativer og tog orienteringen om status 
på Lokalforeningspuljen til efterretning med ovenstående kommentarer. 
 
4. Frivillighed i en ny virkelighed 



 

 

 

Side 3 

Forkvinden indledte punktet, og introducerede organisationskonsulent 
Aline Højholt, der orienterede om indsatsen ”Frivilligt Engagement i en ny 
virkelighed”. 
 

Fra drøftelsen var hovedpointerne: 
- Bred ros af sekretariatets arbejde med indsatsen og analysen. 
- Analysens brug af paradoksbegrebet blev rost af flere. 
- Processen der foregår i fællesskaberne, skal være mindst lige så 

vigtige, som målene.  
- Den forpligtende frivillighed gør noget særligt for et fællesskab.  
- De meget skræddersyede forløb, man som frivillig organisation kan 

få gennem konsulenterne i DUF, har været særligt værdifulde.  
- Opmærksomhed på at man med paradoksbegrebet ikke fremstiller 

frivilligudfordringer som enten/eller, men som både/og.   
- Det blev pointeret, at analysen ramte godt, ift. den problematik man 

møder i balancen mellem at give plads til det lokale samtidig med, 
at man ønsker at have bæredygtige landsorganisationer.  

- Ros til, at man er opmærksom på, at det er ærgerligt, at sekretariatet 
endnu ikke har haft mulighed for at snakke med 
handicaporganisationerne. 

- Godt sprogligt brug i, hvordan man portrætterer 
frivilligudfordringerne.  

 

Inputs til sekretariatets videre arbejde med indsatsen: 
- Ønske om at der kommer et fokus på rekruttering i værktøjssporet.  
- Det kunne være indsigtsfuldt at snakke med de medlemmer, som 

endnu ikke er ledere, så man får et indtryk af et tidligere stadie i den 
frivillige aktivitet. 

- Det kunne være spændende, men ressourcetungt, at tage fat i 
tidligere frivillige fra inden Corona, ift. at indhente oplevelser og 
viden.  

- Ønske om fokus på ad. Hoc frivillighed, så man bliver bedre til at 
vide, hvordan man omfavner og udvikler det.  

- Ønske om værktøjer til at kunne forventningsafstemme med 
frivillige, da man godt kan være forbeholden om at stille krav.  

- Opbakning til det organisatoriske spor, selvom det ikke 
nødvendigvis er alle, der vil anvende det.  

- Det kunne være spændende at supplere erfaringerne i 
medlemsorganisationerne med noget konkret forskning, som ser 
disse erfaringer ovenfra for at sikre, at man ikke kun ser vinklen fra 
kun nogle organisationstyper.  

 



 

 

 

Side 4 

Styrelsen tog orienteringen om indsatsens foreløbige aktiviteter og 
resultater til efterretning og drøftede konklusionerne fra 
vidensindsamlingen, hvor der lød stor ros til sekretariatet og 
paradokstilgangen, hvortil det er vigtigt at være opmærksom på sproget i 
den sammenhæng. Derudover godkendte styrelsen planen for fase 2 i 
indsatsen.  
 

5. Status på den internationale pulje 
Forkvinden indledte punktet, og introducerede international konsulent 
Mathias Pedersen, der orienterede om status på den internationale pulje. 
 

Fra drøftelsen var hovedpointerne: 
- Generelt stor ros til puljen, og særligt de nye videoer om 

økonomistyring.  
- Dejligt at der fortsat er stigning i antallet af ansøgere.  
- Det er ærgerligt, at de kulturelle organisationer er 

underrepræsenterede 
- Der blev spurgt ind til tendenserne i afslag ift. 

medlemsorganisationerne, og hvad der er fordelingen af uddelte 
midler i kroner/øre mellem typer af organisationer. Det blev 
opklaret, at sekretariatet kan skaffe data på de uddelte midlers 
fordeling. Ift. afslag er der givet cirka 50 siden puljens start i januar 
2018.  Afslag knyttede sig især til de organisationer, der søger stort 
eller meget. Når organisationer får afslag, så søger de stort set altid 
igen.  

- Det blev efterspurgt, om man kunne få de samme bilag og data ved 
den internationale pulje, som man har fået ved lokalforeningspuljen.  

- Der blev spurgt ind til, hvad der skyldtes, at Foreningen for 
Nydanskere er begyndt at engagere sig meget internationalt efter 
corona. Det blev opklaret, at noget af det omhandlede 
tilfældigheder, men at det især skyldtes nogle kernefrivillige, der 
har lagt et stort, grundlæggende arbejde.  

 

Styrelsen tog orienteringen om status for den internationale pulje til 
efterretning og havde stor ros til puljen, særligt de nye 
økonomistyringsvideoer.   
 
6. Inklusion af udtalelser i holdningspapir om foreningslivet 
Forkvinden indledte punktet, og introducerede processen for papirets 
tilblivelse. 
 



 

 

 

Side 5 

Der var ingen kommentarer eller ændringsforslag. Det blev understreget, at 
det skulle man kun tage som ros.  
 

Styrelsen vedtog holdningspapiret om foreningsliv.  
 

7. Sidste drøftelse om delegeretmøde 
Forkvinden indledte punktet.  
 

Fra drøftelsen var hovedpointerne: 
- Der var bred enighed om, at det var vigtigt, at man i DUF kan tage 

den brede debat, jævnfør DUFs samværspolitik, og at man ønskede 
en ordentlig debat.  

- Håb om at man har lyst til at stille sig på talerstolen uagtet ens 
holdning.  

- Ift. det forsinkede indkomne forslag, som delegeretmødet skal 
beslutte, om man vil dispensere, blev det understreget, at det blev 
indsendt på samme dag som for deadline.  

- Det blev pointeret, at der er sat meget kort tid af til udtalelser på 
delegeretmødet, og det blev derfor besluttet, at punktet, hvor man 
siger farvel til den gamle styrelse bliver forkortet til 10 minutter, og 
man understreger over for dirigenterne, at de afvejer, om 
udtalelserne skal bruge mere tid.  

 

Styrelsen tog orienteringen om delegeretmøde til efterretning og besluttede 
at forkorte punktet, hvor man siger farvel til den gamle styrelse til 10 
minutter. 
 

8. Rejsefortælling 
Nickolaj, Christine og Emilie fortalte om deres tur til Norge i forbindelse 
med Ungetinget.  
 

9. Eventuelt 
Sekretariatet orienterede om praktisk information ift. Delegeretmødet, 
herunder en påmindelse om at booke formødelokale, og derudover blev 
styrelsen mindet om, at bilag i forbindelse med julegaver skulle sendes ind 
forbi generalsekretariatet.  
 
 
 

Således opfattet,  
Mia Jørgensen 


